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8) Anden behandling af: : 

Forslag til lov om ændring af lov om 
arbejdsanvisning og arbejdsløshedsfor- 
sikring m. v. (Om ophævelse af bestem- 
melser om bortfald af unge arbejdsløses 
understøttelsesret i visse tilfælde).. 

9) Anden behandling af: . 

Forslag til lov om ændring af lov om 
totalisatorspil. ' 

10) Anden behandling af: 

Forslag til lov om ændring: af lov om 
folkeskolen. 

11) Anden behandling af: 

Forslag til lov om ændring af lov om 
foranstaltninger mod lærermangelen i 
folkeskolen. 

12) Anden behandling af: 

Forslag til lov om ændringer i lov om 
hemmelige patenter. I 

13) Anden behandling af: 

Forslag til lov om ændring i lov om ar- 
; bejdstageres .opfindelser., 

Angående folketingets arbejde de følgende 
dage i den pågældende uge henviste for- 
manden til ugeplanen, som snarest ville 
blive omdelt. 

Mødet hævet kl. 1322. 홢 . I 홢 . 

44. møde.  

Tirsdåg den. 7. maj k1. 1330. 홢 t 

Formanden: I skrivelse af dags dato med- 
deler finansministeren, at han ønsker skrift- 
ligt at fremsætte: 

Forslag til lov om stempelafgift. , ; 

I skrivelse af 4. d. m. meddeler undervis- 
ningsministereh, at han ønsker i henhold til 
forretningsordesnens § 19, stk. 3,, at give 
tinget en redegørelse om HF-kurser og 
gymnasier, om muligt torsdag den 9. d. m. - 

Udvalget angående forslag til lov om 
kunstig sædoverføring på husdyr har afgivet 
betænkning over nævnte fovforslag. Eksem- 
plarer vil blive omdelt. 

Udvalget angående forslag til lov om 
ændring af lov om 홢Ungdommens uddan- 
nelsesfondes forvaltning og virksomhed har 
afgivet betænkning over nævnte lovforslag. 
Eksemplarer er omdelt. 

Udvalget angående forslag til lov om stats- 
lån til haglskaderamte frugtavlere, gartnere 
og landmænd har afgivet betænkning over 
nævnte lovforslag. Eksemplarer er omdelt. 

Medlem af folketinget Stæhr Johansen har 
meddelt mig, at han ønsker til indenrigs- 
ministeren at stille følgende spørgsmål: 

홢Hvorfor har Frederiksberg kommune 
fået afslag på en ansøgning om optagelse 
af udenlandske lån i modsætning til Kø- 
benhavns kommune og Københavns amt, 
og hvorfor kan Frederiksberg, kommune 
ej heller få andel i det lån på ca. 80 mill. 
danske . kroner, Kongeriget Danmarks 
Hypotekba.nk har optaget i New York?" 

Medlem af folketinget Ohr. Madsen har 
meddelt mig, at han ønsker til socialmini- 
steren at stille følgende spørgsmål: 

홢Vil ministeren foranledige, at dag- 
pengene i sygeforsikringslovens § 51 for- 
højes, og at dageantallet i § 52 (156 dage 
i 12 på hinanden følgende måneder) ud- 
vides?" 

Medlem af folketinget Simonsen har med- 
, delt mig, at han ønsker til justitsministeren 
at stille følgende spørgsmål: 
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홢Vil ministéren medvirke til en lovgiv- 

ning, der baner vej for en udbygget in- 
förmàtiòristjeneste om lovgivningsarbej- 
det, således at den enkelte borger i højere 
gråd bliver gjort bekendt med de ved- 
tagne love?" 

Medlem af folketinget Peter Jørgensen har 
meddelt mig, at han ønsker til indenrigs- 
ministeren at stille følgende spørgsmål: 

홢Finder ministeren det rimeligt, at per- 
soner, der modtager patienter i familie- 
pleje fra forsorgen for sindslidende, kun 
modtager ca. 15 kr. pr. dag som veder- 
lag?" 

Medlem af folketinget Mads Eg Damgaard 
har meddelt mig, at han ønsker til finansmi- 
nisteren at stille følgende spørgsmål: 

홢Hvilke oplysninger kan ministeren 
give om nye regler for indførsel af told- 
frie varer fra udlandet?" 

Medlem af folketinget K. B. Andersen 
har meddelt mig, at han ønsker til stats- 
ministeren at stille følgende spørgsmål: 

홢Hvornår kan der ventes fremsat lov- 
forslag om Danmarks journalisthøjskole?" 

Medlem af folketinget Jørgen-Andersen 
har meddelt mig, at han. ønsker til finans- 
ministeren at stille følgende spørgsmål: 

홢Vil ministeren medvirke til, at alle 
kunstforeninger med samme udstillings- 
formål som Københavns Kunstforening, 
Louisiana m. fl. får samme mulighed som 

- disse for fritagelse for at stille sikkerhed 
for told og afgift af kunstgenstande, som 
midlertidigt indføres til udstilling?" 

Medlem af folketinget Morten Lange har 
meddelt mig, at han ønsker til undervis- 
ningsministeren at stille følgende spørgsmål: 

홢Vil ministeren forøge sine anstrengel- 
ser for at skaffe bevilling til Århus uni- 
versitets erhvervelse af godset Wilhelms- 
borg?" =홢 
Medlem af folketinget Kurt Brauer har 

meddelt mig, at han ønsker til forsvarsmini- 
steren at stille følgende spørgsmål: 

Vil ministeren, når han udbyder de 
< centralt beliggende militære arealer i 
Århus og København til salg, sikre sig, at 
arealerne bliver anvendt efter de lokale 
myndigheders anvisning?" 

Medlem af folketinget Kurt Brauer har 
meddelt mig, at han ønsker til indenrigs- 
ministeren at stille følgende spørgsmål: 

홢Vil ministeren drage omsorg for, at 
militærnægtere, der ikke ønsker at for- 
rette tjeneste i civilforsvarskorpset, ej 
heller bliver udskrevet til sådan tjeneste?" 

Disse spørgsmål vil blive optaget på dags- 
ordenen for tingets spørgetid i morgen. 

Medlem af folketinget Peter Jørgensen 
har meddelt mig, at han ønsker til ministe- 
ren for kulturelle anliggender at stille føl- 
gende spørgsmål: 

홢Kan ministeren oplyse, hvor langt 
man er med planerne om opførelse af en 
ny arkitektskole i Århus?" 
Dette spørgsmål vil blive optaget på dags- 

ordenen for tingets spørgetid onsdag den 
15. maj. 

Skriftlig fremsættelse af lovforslag. 

Finansministeren (Poul Møller): Jeg skal 
herved tillade mig for det høje ting at 
fremsætte forslag til lov om stempelafgift. 

Forslaget tilsigter en samlet reform af 
lovgivningen om stempelafgift, tinglysnings- 
afgift og afgift ved registrering af skibe og 
af rettigheder over luftfartøjer. Denne lov- 
givning har på visse områder en nær til- 
knytning til reglerne om retsafgifter, og 
det er tanken snarest muligt at fremsætte 
lovforslag om en samlet reform af sportel- 
reglementet, skifteafgiftsloven, retsafgifts- 
loven og andre bestemmelser om retsgeby- 
rer. Dette forslag vil så kunne træde i kraft 
samtidig med nærværende lovforslag. 

Forslaget til lov om stempelafgift bygger 
på en betænkning, som er afgivet i 1960 
af et" sagkyndigt udvalg. Betænkningen har 
været forelagt alle ministerier til udtalelse, 
og dette har medført, at der er foretaget 
ændringer på en række punkter af det i 
kommissionsbetænkningen. optagne lovud- 
kast. Som den væsentligste ændring må 
nævnes, at man i forslaget har indarbejdet 
tinglysnings- og registreringsafgifterne i 
stempelafgiften, således at der kun bliver 
tale om én afgift 홢 stempelafgift 홢 i for- 
bindelse med et dokuments oprettelse og 
tinglysning (registrering). 

Den gældende stempellov, hvis bestem- 
melser som hovedregel stammer fra loven 


